
 

Z á p i s 

z 5. schůze podvýboru ústavně právního výboru 

Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR pro digitalizaci justice a e-Sbírku, 

která se konala dne 21. listopadu 2018 

 

 

Přítomni:  posl. Mgr. et Mgr. Jakub Michálek 

 posl. Marek Benda 

 posl. Ing. Zuzana Ožanová 

 posl. Ondřej Profan 

 posl. MUDr. Věra Procházková 

 

Omluveni:  posl. Mgr. Jan Farský 

 posl. Mgr. Tomáš Kohoutek 

 posl. PhDr. Ing. Mgr. Et Mgr. Jiří Valenta 

 posl. JUDr. Ondřej Veselý 

 

 

Hosté:  Ing. Miroslav Zábranský – náměstek ministra spravedlnosti 

 JUDr. Jeroným Tejc – náměstek ministra spravedlnosti 

 Dominik Divák – vedoucí oddělení odboru informaci MSp 

 Mgr. Barbora Bicher – legislativní odbor MSp 

 JUDr. Anežka Janoušková – legislativní odbor MSp 

 JUDr. Pavla Belloňová, Ph.D. – MSp 

 Přemysl Sezemský – MSp 

 Kateřina Maršálková – MSp 

 Jiří Kárník – odbor eGovernmentu Ministerstva vnitra 

 Ing. Jaroslav Tománek – legislativní odbor Ministerstva vnitra 

Schůzi podvýboru ve 13.00 hodin zahájil a řídil předseda podvýboru posl. Mgr. et Mgr. 

Jakub Michálek. Po uvítání všech členů podvýboru a hostů předložil návrh programu 5. schůze 

následovně:   

Návrh programu: 

1. Úvod, schválení programu 

2. Digitalizace justice 

3. Různé 

 

K bodu 1:      Úvod, schválení programu 

 Předseda podvýboru posl. Jakub Michálek se dotázal poslanců, zda mají 

k předloženému návrhu programu schůze nějaké změny či doplňky. V rozpravě nikdo 

nevystoupil.  
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Dále předseda posl. Michálek navrhl, aby ověřovatelem této schůze byla poslankyně 

MUDr. Věra Procházková. S návrhem souhlasili všichni přítomní. 

 

Ke schválení programu a volbě ověřovatele - ze 3 přítomných poslanců 

 3 hlasovali pro – Procházková, Michálek, Profant. 

 

 

 

K bodu 2:    Digitalizace justice 

 

 Předseda podvýboru posl. Michálek úvodem přivítal zástupce Ministerstva spravedlnosti 

a zástupce Ministerstva vnitra. Uvedl záměr zabývat se zejména informací o pokroku 

v elektronizaci justice (elektronický oběhu dokumentu v trestní agendě, počínaje Policií ČR) a dále 

návrhem rozpočtu na rok 2019, zejména projekty, které by měly vyplývat ze strategie „Resortní 

strategie pro rozvoj eJustice 2016-2020“ (dále jen „Strategie“), kterou schválila vláda a vyzval 

zástupce Ministerstva spravedlnosti, aby informoval o aktuálním stavu dané oblasti. 

 

 Náměstek ministra spravedlnosti JUDr. Jeroným Tejc předal poslancům písemnou zprávu 

e-Justice – Písemná zpráva (stav projektů digitalizace justice ke dni 18.11.2018). Zpráva se zabývá 

zejména personálním zajištěním projektů digitalizace justice a budoucí spoluprací se státní 

pokladnou a Centrem sdílených služeb. Zpráva bude zveřejněna na webových stránkách 

podvýboru. 

  

Dále informoval o aktuálním stavu eISIR, tzn. obecně projektu, který má řešit otázku 

informačního systému insolvencí, dále otázku ozvučení soudních síní, pracovně nazvanému UŠI 

s tím, že aktuálně probíhá hodnocení nabídek. Podpis s vítězným uchazečem je předpokládán 

v lednu 2019 s tím, že celkově se jedná zhruba o 1200 jednacích síní, projekt je plánován na 4 

roky. Na závěr zmínil projekt „anonymizéru“ soudních rozhodnutí, který by měl výrazně odlehčit 

práci personálu soudů. 

 

 Náměstek ministra spravedlnosti Ing. Miroslav Zábranský doplnil, že Ministerstvo 

spravedlnosti nemá projektové vedení, protože nebyli schopni zaplatit vhodné uchazeče o práci, 

proto po dohodě s bývalým ministrem na konci minulého roku přijali rozhodnutí, že půjdou cestou 

přes státní podnik, který pomůže se zajištěním projektového vedení. Tento záměr musí ještě 

schválit vláda. Předpokládají, že od ledna by mohli posílit vedení na ministerstvu, které se týká 

projektu. 

 

Pokud jde o projekt eISIR, tak jsou ve fázi, kdy mají veřejnou zakázku vypsanou  

v předpokládané hodnotě 225 mil. Kč s tím, že teď řeší některé dodatečné informace,  a to již  ve 

spolupráci s Centrem sdílených služeb. Ozvučení jednacích síní – projekt na 4 roky. Tam jsou ve 

fázi hodnocení výběru a počítají, že v dohledné době bude vybrán dodavatel. 

 

Rozprava: 

 

 Posl. Ondřej Profant vznesl dotaz týkající se projektů a vypsaných výběrových řízení a 

spolupráce s Centrem sdílených služeb - projekt eISIR je velký a na ministerstvu není zkušenost 

s projektovým řízením, to bude zajišťovat Centrum. 
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 Předseda podvýboru posl. Michálek se dotázal zástupců Ministerstva vnitra, zda by se 

mohli vyjádřit k případné spolupráci s MSp v oblasti agendy spisové služby, která gesčně náleží 

Ministerstvu vnitra – jde o pilotní projekt vlastního systému pro správu dokumentu, 

předpokládané hodnota 200 mil. Kč, předpokládá se jeho použitelnost i v dalších oblastech 

státní správy, projekt e-spis je v počáteční přípravné konzultaci, zatím nejsou finální závěry, 

projekty jsou schvalovány odborem hlavního architekta. Snaha o co nejvyšší využívání 

centrálně platí.  

  

Předseda podvýboru posl. Michálek upozornil na nezbytnost nastavení správného 

poměru mezi insourcingem a outsourcingem. Je třeba, aby klíčové kompetence zůstali pod 

státní pokladnou. Náměstek Tejc uvedl, že není jednoduché přesvědčit zástupce justice ke 

spolupráci v oblasti zavádění a užívání moderních technologií, koneckonců i projekt UŠI bude 

vyžadovat dílčí legislativní úpravy občanského soudního řádu tak, aby soudci začali tuto 

technologii používat. 

 

 Posl. Ožanová, posl. Procházková,  posl. Profant a posl. Benda se dále zabývali náborem 

pracovníků IT na ministerstvo při současném stavu zaměstnanosti a možnostech jejich 

odměňování. Byla vznesena problematika nadužívání titulů, možnost využívání institutu 

mimořádných odměn a bonusů za splněné úkoly, možnost zavedení tržních principů a možné 

motivace. 

 

 Předseda podvýboru posl. Michálek se dotázal, jaké bylo rozmezí nástupních platů u 

informatiků  - u  lidí po škole se plat pohyboval mezi 25 až 30 tis. korun. Nelze je zaměstnat 

dle zákoníku práce, musí se jednat o služební poměr, problém nastavení tabulkové odměny. 

Vysokoškoláci  v soukromém sektoru dostanou 3x až 4x víc než ve státní správě. 

 

 Předseda podvýboru posl. Michálek, posl. Profant a posl. Ožanová dále řešili 

problematiku anonymizéru, resp. jeho možnosti co nejširšího využití, možnost tzv. vzorového 

rozsudku a stávající praxe NSS. Zástupci Ministerstva spravedlnosti upozornili na nejednotná 

pravidla pro anonymizování a společně se zástupci Ministerstva vnitra sdělili záměr zpřístupnit 

anonymizér , resp. jeho využití všem. K tomu je však ještě nezbytné smluvní ošetření projektu. 

Budou informovat na příští schůzi podvýboru. Dále byla diskutována problematika datových 

schránek, resp. cena jedné zprávy – 2,50 Kč. 

 

 Poté předseda podvýboru posl. Michálek vznesl dotaz  na položky plánované v návrhu 

státního rozpočtu na rok 2019 související s náklady na digitalizaci justice – je s nimi počítáno 

v položkách na ICT (91 mil. Kč), ostatní výdaje 468 mil. Kč a eJustice 220 mil. Kč s tím, že 

celý projekt bude spolufinancován z evropských fondů. 

 

 Další dotaz předsedy podvýboru posl. Michálka směřoval k plnění Strategie, a to 

monitorování a plnění Strategie – zprávy se nevyhotovují, bude nutná aktualizace Strategie a 

její začlenění do projektu „Digitální Česko“. Na příští schůzi podvýboru bude podána 

informace, jakým způsobem bylo v dané věci postupováno. 
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 Na závěr informoval předseda podvýboru posl. Michálek o své interpelaci na ministra 

spravedlnosti ve věci elektronického spisu na soudech a státních zastupitelstvích a o ministrově 

odpovědi. Příslušné dokumenty byly rozeslány všem členům podvýboru. 

 

 Poté předseda podvýboru posl. Michálek v návaznosti na předchozí diskusi navrhl 

přijmout tato usnesení: 

 

  

 

Podvýbor ústavně právního výboru pro digitalizaci justice a e-Sbírku 

ž á d á    Ministerstvo spravedlnosti o zasílání pravidelných stručných zpráv o postupu v dané 

agendě, ze které bude patrné, jak práce pokračují, a to vždy nejméně 14 dnů před plánovanou schůzí 

podvýboru. 

Plánované schůze podvýboru v I. pololetí 2019: 

ve 2. týdnu středa/čtvrtek  

ve 14. týdnu středa/čtvrtek  

ve 26. týdnu středa/čtvrtek. 

 

K usnesení č. 4  - z 5 přítomných poslanců 

 5 hlasovalo pro – Procházková, Ožanová, Michálek, Profant, Benda. 

 

Podvýbor ústavně právního výboru pro digitalizaci justice a e-Sbírku 

d o p o r u č u j e    ústavně právnímu výboru Poslanecké sněmovny, aby požádal vládu o vyjádření 

k problematice chybějících specialistů ve veřejné správě a jejich odměňování. 

 

K usnesení č. 5  - z 5 přítomných poslanců 

 3 hlasovali pro – Procházková Michálek, Profant. 

 2 se zdrželi – Ožanová, Benda. 

 

 

 

K bodu 3:      Různé 

 Předseda podvýboru poslanec Michálek navrhl, aby další schůze podvýboru byla svolána 

ve druhém týdnu roku 2019 a zabývala se problematikou e-Sbírky. Všichni členové s tímto 

návrhem vyjádřili souhlas. 

 

/Schůze podvýboru byla ukončena ve 14.30 hodin./ 

 

 

 

 

MUDr. Věra Procházková v.r.   Mgr. et Mgr. Jakub Michálek v.r. 

      ověřovatelka podvýboru     předseda podvýboru 


